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1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         

I.  b e r e   n a   v ě d o m í  

 

zápis z jednání komise památkové péče ze dne 18.5.2016 

 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

1) Rezignace z funkce člena komise památkové péče – RM usnesením č. 208/16 ze dne 16.3.2016 

vzala na vědomí rezignaci RNDr. Ivo Šance, CSc. z funkce člena komise na vlastní žádost. Počet 

členů komise je nyní 11, dle Statutu lichý počet. 

 

2) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2016 – ZM dne 22.3.2016 odsouhlasilo rozdělení 

příspěvků na jehož základě byli všichni žadatelé seznámeni s výsledkem, do 20.4.2016 bylo zapotřebí 

předložit smlouvu o dílo s dodavatelem a uzavřít veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí příspěvku. ZM 

dne 3.5.2016 odsouhlasilo uzavření veřejnoprávních smluv s jednotlivými žadateli. 

 

3) Příspěvek z Fondu regenerace města Kutné Hory – reklamní a doprovodné zařízení na rok 

2016 – žadatel Jan Skorka, nájemce nebytového prostoru v domě č.p. 143 Husova ulice, kovaný 

vývěsní štít z tepané mědi „Galerie naivního umění“ v celkové výši 8 640,- Kč včetně DPH. Komise 

kladně hodnotila nápad i provedení vývěsního štítu a navrhla příspěvek v maximální možné 

výši 4 300,- Kč (pro 6, proti 0, zdržel se 0). 

 

4) Dřevěná podesta před domem č.p. 29 Barborská ulice (restaurace Kometa) – technické 

oddělení odboru investic MěÚ Kutná Hora požádalo komisi o projednání žádosti pana Matury k 

umístění dřevěné podesty v Barborské ulici před restaurací Kometa. Komise předané podklady 

prostudovala, projednala a souhlasí s názorem vedení a technického oddělení. Umístění dřevěné 

podesty v tomto místě komise vidí jako nevhodný nápad, ovšem proti umístění stolků a židlí 

přímo na dlažbu nemá námitek. Celá Barborská ulice je bez podest a tento ráz ulice by měl být 

zachován i nadále.   

Dále členové komise diskutovali o nevhodném umístění reklamních štítů a dalších doprovodných 

zařízeních (bankomat, přístroj na pamětní mince a další) na dřevěné přístavbě domu č.p. 29 – 

reklamní chaos. Dne 8.7.2003 byla paní Maturová odborem památkové péče písemně vyzvána 

k odstranění světelných poutačů. Dne 15.8.2003 se Michal a Martin Maturovi písemně zavázali, že 

vývěsní štít bude nahrazen nesvětelným v rámci obnovy fasády v roce 2004. Dne 30.1.2004 odbor 

památkové péče vydal závazné stanovisko k záměru výměny střešní krytiny a oprava fasády domu 

č.p. 29 a byla mimo jiné stanovena podmínka, že budou odstraněny všechny neadekvátní prvky 

z fasády domu (reklamy apod.) a v případě záměru umístění reklamního zařízení bude na základě 

žádosti vlastníka vydáno samostatné závazné stanovisko. Dne 1.3.2004 odbor památkové péče vydal 

další závazné stanovisko k záměru obnovy štukových článků, nátěru fasády, výměny střešní krytiny 



domu č.p. 29 a byla mimo jiné opět stanovena podmínka ohledně reklamního zařízení. Pan Matura o 

vydání závazného stanoviska k umístění reklamního zařízení do dnešního dne nepožádal. Z výše 

uvedeného vyplývá, že veškerá reklamní a doprovodná zařízení jsou umístěna načerno, bez řádného 

povolení a pan Matura se vystavuje nebezpečí udělení pokuty z důvodu porušení zákona č. 

20/1987Sb., o státní památkové péči. V případě odstranění nevhodných reklamních zařízení a vydání 

souhlasného závazného stanoviska je možné požádat o příspěvek z Fondu regenerace města Kutné 

Hory – reklamní a doprovodné zařízení. 

 

5) Studie MHD zastávek v Kutné Hoře (doplnění stávajících zastávek) – pan Radim Fedorovič 

komisi představil záměr studie. Jde o menší elektro autobusy (šířka cca 2 m a délka cca 8 m), které by 

zajížděly do historického jádra města a přepravovaly především maminky s kočárky a lidi 

s pohybovými problémy, kteří nemají možnost (velká vzdálenost) z okrajových částí a sídliště se 

dostat do centra, které by se tím oživilo. Tyto autobusy by také využívali turisté, kteří z klasické linky 

MHD vystoupí na objezdové silnici a nevědí kam jít. Klasické linky MHD by zůstaly a k nim by 

přibyly linky, které budou zajíždět do centra (zastávka v České ulici, na Václavském náměstí, v 

Husově ulici v obou směrech, na Palackého náměstí, na Jungmannově náměstí). K tomuto záměru 

bude zapotřebí vybudovat zastávky, obrubníky chodníků v místech zastávek bude nutné zvýšit ze 

současných cca 12 – 14 cm na požadovaných 20 cm (na chodnících vzniknou vlny), materiál (žulová 

dlažba) bude ponechán, ale musí se osadit dlažba pro nevidomé (betonové tmavé dlaždice) a případně 

přemístit lampy veřejného osvětlení. Zhotovení zastávek bude financováno z rozpočtu Města Kutná 

Hora, není vypsaný žádný dotační titul. Provozovatel bude ARRIVA Východní Čechy a.s., který 

z dotace pořídí elektro autobusy a Město Kutná Hora s provozovatelem podepíše smlouvu na 10 let. 

Také se budou muset zhotovit 2 dobíjecí stanice pro elektro autobusy. Frekvence linek – hodinový 

interval. Minibusy do centra zavádí např. v Táboře. 

Připomínky členů komise: 

- zádlažba HJ byla spolufinancována z dotací EU (udržitelnost projektu do 2015) a stavební zásah pro 

vybudování zastávek razantně naruší památkový ráz HJ – ovlivní velké území HJ 

- autobusy a auta se převážně z historických center vytlačují, zde naopak 

- pokud se projekt v praxi neosvědčí, bude využíván minimálně, časem popř. dojde ke zrušení, ovšem 

zastávky a stavební úpravy zůstanou 

- jak bude ovlivněna statika HJ (pan Fedorovič – zásobovací auta mají větší hmotnost než plánované 

elektro autobusy) 

- chybí průzkum mezi občany města, zda mají zájem (pan Fedorovič – obrací se na něho hodně 

občanů) 

- pokud dojde k realizaci, je zapotřebí dbát na výběr kvalitních materiálů, precizně odvedenou práci a 

estetiku zastávek s ohledem na historické jádro 

Stanovisko komise: 

Komise chápe potřebu propojení centra města s ostatními částmi města. Z pohledu zásahu do 

památkově chráněného území, a to i pod ochranou UNESCO, se jedná o nepříjemný zásah a narušení 

tohoto území. Materiály, které komise dostala k prostudování, jsou vzhledem k citlivosti tématu 

nedostatečné a komise nemůže Radě města Kutná Hora na základě těchto podkladů doporučit 

pokračování projektu. K úspěšnému naplnění vize propojení centra s ostatními městskými částmi 

doporučujeme Radě města Kutná Hora tento postup: 

1) Vytvořit vizualizace všech zastávek v historickém centru tak, aby bylo možné posoudit vzhled 

každé zastávky v kontextu zasazení do konkrétního prostoru. 

2) Představit celý projekt včetně vizualizací odborné veřejnosti, ale i občanům města, a to 

v největším možném rozsahu nad zákonnou povinnost. Pro kladné přijetí projektu je nutná 

široká shoda a veřejná podpora. 

3) Ověřit předpoklady projektu zkušebním provozem v delším časovém horizontu. 

4) Přistoupit k realizaci zastávek v historickém centru až pokud bude nalezeno dobré řešení, a to 



se zvýšenou pozorností na vzhled, materiály a kvalitu prací. 

 

 

 

 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

 

 

4) Reakce rady města: 

 

 

Zapsala: Bc. Jana Jelínková, odbor památkové péče, školství a kultury 

Elektronicky ověřil: Mgr. Jakub Obraz, předseda komise památkové péče 


